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A bizottság tagjai közül jelen vannak: Varga Dániel elnök, Kovács László György alelnök, Bakonyi Klára 
Zita bizottsági tag, Hunya Péter Lőrinc bizottsági tag, Kóródy Péter bizottsági tag, Marschall Máté 
bizottsági tag, Németh Bence bizottsági tag, dr. Patthy Szabolcs bizottsági tag, Remenyik Ildikó 
bizottsági tag

További jelenlévők: Csány Éva főépítész, Légárné Gulyás Rita irodavezető, Takács Anikó irodavezető, 
Zsoldos Orsolya irodavezető, Ferenczy Csaba csoportvezető, Moór Zsuzsanna titkárságvezető, 
Koncsek Mária csoportvezető, Volosin Katalin csoportvezető, dr. Dani-Fülöp Dóra jogi referens, Farkas 
Dávid informatikus, Diganigz Patrícia ügyfélszolgálati ügyintéző, Újszászi Györgyi környezetvédelmi 
referens, Vas Flunor, a GAMESZ igazgatója

Az ülés helyszíne:

Az ülés kezdete:

Az ülés vége: 

jegyzőkönyvvezető:

Polgármesteri Hivatal földszinti tanácsterme (Budapest, Kapisztrán tér 1.) 

14:01 óra 

15:08 óra 

Péterfi Annamária

Varga Dániel, elnök: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság kilenc fővel 
határozatképes, és az ülést megnyitotta. Az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére felkérte Kovács László 
György alelnök urat.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a meghívóban szereplő napirendi javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
43/2022. (V. 9.) VKB határozata
a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság ülésének napirendjéről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága a 2022. május 9-i ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadja 
el:

Nyilvános ülésen:

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1 /2022. (II. 
28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

3. Beszámoló a Gazdasági Műszaki Ellátó és Szolgáltató Szervezet köztisztasági 
feladatellátásáról
Előterjesztő: Varga Dániel elnök
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4. A Vérmező fejlesztéséről szóló támogatási megállapodás
Előterjesztő: Gelencsér Ferenc József alpolgármester.

5. A Budapesti Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársasággal a Várkert Bazár Kikötő 
üzemeltetésére vonatkozó megállapodás megkötése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

6. A 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Molnárka Gábor Zoltán képviselő

7. A „RenoPont Energetikai Otthonfelújítási Központ' kampányban való részvétel
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

8. A „Passzold vissza, leső!" kampányban való részvétel
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

9. Egyebek

Zárt ülésen:

10. Az SC Europe Kft. közterület-használat iránti kérelmének elbírálása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

1. A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1 /2022. (II. 
28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: az előterjesztéshez az ülést megelőzően képviselői módosítás érkezett, melyet 
Gulyás Gergely Kristóf képviselő úr nyújtott be.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel a képviselői módosító indítványt.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
44/2022. ÍV. 9.) VKB határozata
a Budapest I, kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) 
önkormányzati rendelet módosításról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága 3 igen, 6 nem szavazattal elutasításra javasolja a Képviselő
testületnek Gulyás Gergely Kristóf „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi 
költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú 
előterjesztéshez benyújtott képviselői módosító indítványát.
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Varga Dániel, elnök: szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

A bizottság 6 igen, 3 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
45/2022. (V. 9.) VKB határozata
a Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) 
önkormányzati rendelet módosításról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Tulajdonosi Bizottsága 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat 
2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő rendeletalkotási javaslatot.

2. A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Hunya Péter, bizottsági tag: kéri, hogy az előterjesztésben szereplő egyes pontokról külön-külön 
szavazzanak.

Varga Dániel, elnök: egy határozati javaslat van az előterjesztésben, így szavazhatnának egyben is, de 
egyetért a javaslattal.
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő I. pontot, amely a 
rendelet-tervezet 7. §-a, és amely a rendeletben szereplő kormányzati funkciók módosításáról szól.

A bizottság 6 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
46/2022. (V. 9.) VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendelet-tervezet 7. §-át.

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő II. 
pontot, amely a rendelet-tervezet 3-4. §-a, és két aljegyző kinevezésének a lehetőségéről szól.
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A bizottság 6 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
47/2022. fV. 9.) VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendelet-tervezet 3-4. §-át.

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
III. pontot, amely a rendelet-tervezet 1. §-a, és három alpolgármester megválasztásának a 
lehetőségéről szól.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
48/2022. (V. 9.) VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és
Környezetvédelmi Bizottsága 3 igen, 6 nem szavazattal elutasításra javasolja a Képviselő
testületnek az „A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és 
működési szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú 
előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet 1. §-át.

Varga Dániel, elnök: a IV. pont a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnevezését Szociális, 
Egészségügyi és Oktatási Bizottságra változtatja, valamint az Idegenforgalmi Bizottsághoz átkerülnének 
a kultúráiéval és sporttal kapcsolatos feladatok. Az átszervezés lényege, hogy a bizottsági struktúrát 
átalakítsák, csökkentsék a Népjóléti, Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság feladatkörét, az 
Idegenforgalmi Bizottságra történő hatás- és feladatkörök átruházásával kulturális és sport témákban. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő IV. pontot, amely a 
rendelet-tervezet 2. §-a, és bizottsági elnevezések és hatáskörök módosítására tesz javaslatot.

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
49/2022. ÍV. 9.1 VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága 3 igen, 2 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett elutasításra 
javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő
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testületé szervezeti és működési szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet 
módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet 2. §-át.

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő V. 
pontot, amely a rendelet-tervezet 5. §-a, és amely arra tesz javaslatot, hogy önálló indítvány az ülést 
megelőző 14. napon 12 óráig legyen benyújtható.

A bizottság 5 igen, 1 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
50/2022. (V. 9.1 VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendelet-ten/ezet 5. §-át.

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
VI. pontot, amely a rendelet-tervezet 6. §-a, és a szociális rendelet és az SZMSZ közötti összhang 
megteremtésére tesz javaslatot.

A bizottság 6 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
51/2022. (V. 9.) VKB határozata
a Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési 
szabályzatáról szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapest I. 
Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testülete szervezeti és működési szabályzatáról 
szóló 12/2019. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítása" tárgyú előterjesztésben szereplő 
rendelet-tervezet 6. §-át.

3. Beszámoló a Gazdasági Műszaki Ellátó és Szolgáltató Szervezet köztisztasági 
feladatellátásáról
Előterjesztő: Varga Dániel elnök

Varga Dániel, elnök;köszönti a bizottsági ülésén Vas Hunor igazgató urat, és köszöni, hogy elfogadta a 
meghívásukat. Két és fél évvel ezelőtt, az önkormányzati ciklus elején igazgató úr tartott egy előadást a 
GAMESZ köztisztasági feladatairól és feladatellátásáról. Úgy gondolta ezért, hogy a ciklus felénél, két és 
fél év eltelte után időszerű lenne megnézni, mi változott az elmúlt időszakban, melyek azok a területek,
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ahol előrelépést sikerült elérniük a köztisztaság területén, és melyek azok, amelyekről úgy gondolja 
igazgató úr, hogy nagyobb odafigyelést és nagyobb törődést igényelnek. Ez alapján a bizottság is úgy 
tudja strukturálni a következő két és fél éves munkáját, hogy a kerület köztisztaságát minél jobb és 
minél nagyobb mértékben elősegítse.
Átadja a szót az igazgató úrnak. Szóbeli előterjesztés történik, előzetesen kiküldött anyag nincs, 
azonban igazgató úr a prezentáció után minden releváns kérdésre igyekszik majd választ adni.

Vas Hunor, igazgató: köszönti a bizottság tagjait és megköszönte az újbóli felkérést. Az elmúlt két-két 
és fél év valóban jelentős változásokat eredményezett a GAMESZ-on belül; az érintett közterületi, 
köztisztasági osztály vonatkozásában, melyekről képes prezentációval nyújt tájékoztatást a bizottsági 
tagok számára. Az első pár dia azt mutatja, hogy hova is érdemes elhelyezni a GAMESZ-t, illetve azon 
belül az érintett osztályt. A korábbi IKV-ból Házgondnoksági Kft. jött létre, majd a mai kialakításában 
létező Budavári GAMESZ 2007. július 1 -jén alakult meg, és azóta látja el azokat a feladatokat, amelyeket 
a tulajdonos önkormányzat meghatározott e részére. Ezek közül a legfontosabb feladat az 
önkormányzat tulajdonában lévő lakás- és nem lakás állomány kezelése, azok bérbeadása, 
üzemeltetése, az ahhoz kapcsolódó teljes körű ügyintézés a számlázástól a könyvelésen át az esetleges 
hátralékkezelésig bezárólag. Ez egy teljeskörű feladatellátást jelent, és emellett egy szintén fontos 
feladat a GAMESZ számára az önállóan működő, szintén önkormányzati tulajdonban lévő szervezetek 
számára történő pénzügyi-gazdálkodási és műszaki támogatás. Az önálló intézmények alatt négy 
szervezetet ért; az óvodákat, a bölcsődéket, a szociális intézményt, illetve a Czakó utcai Sport- és 
Szabadidőközpontot. Ez praktikusan azt jelenti, hogy a szervezetükben meglévő gazdasági, pénzügyi 
tudás az, amely háttérbázist szolgáltat ezen intézmények vonatkozásában. Ezen intézményekben nincs 
ilyen jellegű csoport vagy osztály a feladatra, így tehát az adott intézményeknek adott évre az 
önkormányzat képviselő-testülete által biztosított költségvetés betartása, a költéseknek és a 
bevételeknek annak keretén belül tartása és kontrollja a GAMESZ pénzügyi-gazdasági igazgatóságának 
a feladata. A feladat széleskörűségéből kiindulva a telephelyeik is eszerint változnak, illetve mutatnak 
széles képet. A székhely az Iskola utcában van, illetve van a Toldy Ferenc utcában telephelyük, ahol a 
nemsokára bemutatásra kerülő osztály telephelye van. AJégverem utcában van a karbantartó csoport 
bázisa. Továbbá az alapító okirata szerint a GAMESZ kezelésében van az önkormányzat tulajdonában 
lévő két tábor, a Zamárdi, illetve a horányi tábor is.
A közterületi osztályról általánosságban elmondta, hogy az a feladat, amit az önkormányzat a GAMESZ 
ezen osztályán keresztül lát el a kerületi lakók, illetve az itt áthaladók tekintetében, az egy kiegészítő 
szolgáltatás. Nem kívánják és nem is tudják elvenni ezt a feladatot a Fővárostól, az FKF Zrt.-től, illetve a 
Főkerttől, amely lefedve egész Budapest közigazgatási területét látja el a közutak takarítását, tisztítását. 
Ez az osztály 20 évvel ezelőtt azzal a céllal jött létre, hogy ezt a fővárosi szolgáltatást kiegészítve még 
magasabb szinten, még inkább az itt lakóknak a megelégedésére tudja végezni. Reményei szerint talán 
mindenki számára nyilvánvalóvá válik, és jártukban keltükben is ezt tapasztalják, hogy ezt sikeresen is 
abszolválja az osztály. Ezen kiegészítő tevékenység keretében az alapvető feladatuk a kiemelt 
járdaszakaszok, lépcsők, illetve az ehhez tartozó területek tisztántartása. Ezen kívül feladatuk a 
kutyaszemeteseknek és az ehhez kapcsolódó gyűjtőedényeknek az ürítése, zsákkal való feltöltése, a 
kerület különböző pontjain kihelyezett nemzeti színű, illetve kerületi zászlók cseréje, pótlása, 
folyamatos figyelemmel kísérése. E tekintetben feladatuk még azon különböző társszervekkel való 
kapcsolattartás mind a főváros, mind pedig a kerület vonatkozásában, akik közterületen mozognak. 
Kiemelt fontosságú és az elmúlt két évnek az egyik legjelentősebb változását illeti ezen osztály 
tekintetében az ún. 3 fős készenléti egység fenntartása, létrehozása, mely a későbbiekben bővebben 
is szót ejt majd.
A térképen látható a Toldy Ferenc utcai telephely, illetve egy másik képen annak jelen állapota. 
Ismerteti, hogy itt van az érintett kollegáknak a munkába érkezési, munkából távozási pontja, itt van az 
étkezésükre, tisztálkodásukra biztosított hely is, illetve itt tárolják a munkavégzéshez szükséges kézi és 
gépi szerszámokat, gépeket is. A képen látható, hogy mely eszközökkel látják el a kollegák ezeket a
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tevékenységeket. Az egyik egy olyan kisgép, amely egy ún. gyalogkíséretű elektromos gép, ami nem 
igényel üzemanyagot, akkumulátorral működik, cserébe a hanghatása is a minimálishoz közelít. 
Gyalogkíséretű, tehát egy karnak az előre mozdításával követi a gyalogosan közlekedő tisztító kollegát. 
A kollegának, aki ezzel a géppel dolgozik, az fő feladata - főleg a Vár területén, a várszoknyán, a 
frekventáltabb területeken, ahol a szennyezettség is magasabb -, az olyan területek megtisztítása, 
amelyek nehezen elérhetőek, pl. bokor alja, pad mögötti rész, pad körül kavicsos terület, ahova még 
kézi erővel is nehéz lenne seprűvel, lapáttal behatolni. Ez tulajdonképpen egy nagyra nőtt porszívó, cső 
szerkezetben szívja el az eldobott hulladékot. Ebből a gépből jelenleg két darab van, 2012-es, illetve 
2016-os beszerzésből. Az idei évben az önkormányzat által jóváhagyott költségvetési kereten belül 
további egy ilyen gép vásárlását tervezik. A következő gép söpör is és mos is, illetve télen hótoló lapot 
tudnak rá helyezni. Ez egy egyszemélyes gép, viszonylag régi, 2005-ös beszerzés. Megjegyezte, minden 
egyes képen a gépeknél látni fogják a jelenlévők, hogy mikori a gép beszerzése. Nagy általánosságban 
azt lehet mondani Budapest vonatkozásában, hogy nagyságrendileg egy-egy ilyen gép átlag 
élettartama 8, maximum 10 év. Büszkén és határozottan ki tudja jelenteni, hogy leginkább az 
osztályvezetőnek, Németh Andrásnak köszönhetően, valamint a foglalkoztatott kollegáknak 
köszönhetően, a gépeknek az átlag élettartamát másfélszeresére, de van, hogy kétszeresére tolják ki 
más kerületekkel összehasonlítva. Ez a gép is csereérett, de még teljesen működőképes és 
használható. Lehet látni a vetített képeken minden egyes gép vonatkozásában egy munkaterületet, 
amely értelemszerűen nem kizárólag azt jelenti, hogy csak ezen városrészekben fordulhat elő, de egy 
később térképrajz mutatja majd, hogy mely területek azok, amelyeken ezek a gépek mozognak és lehet 
velük találkozni. A következő hasonló gép egy frissebb beszerzés, 2013-as, melyből egy darab áll a 
rendelkezésükre. Főként az a funkciója, hogy a kollegák a járdákról magasnyomású készülékkel a 
szennyeződést és a koszt lemossák a járdaszegély mellé - természetesen olyan területeken, ahol a 
járdakőhöz oda lehet férni, tehát ahol a parkoló autók nem gátolják -, amely tevékenységet rövid idővel 
követi ez a gép, illetve egy hasonló másik és összeszedi a szennyeződést. Tehát nem az történik, hogy 
az úttest már nem a GAMESZ fennhatósága és ott már maradhat a szennyeződés. A következő gép egy 
még újabb készülék, 2015-ös beszerzés, és szintén egy darab áll rendelkezésre belőle. Ez szintén 
komplex készülék abban a tekintetben, hogy söpör, mos, és a téli időszakban szükség esetén havat is 
tud tolni. Ezen kívül a legfontosabb feladata pontosan a nagy súroló erejének, illetve a megfelelő 
kapacitásának tükrében a Váron belül, a 16-os busz nyomvonalán haladva a mindennaposán kicsöpögő 
gázolajnak a feltakarítása, amely nemcsak optikailag rontja az útvonalat, hanem balesetveszélynek is 
lehet a forrása. A következő gép szintén viszonylag kisméretű, egyfős irányítású, egyszemélyes kabinú, 
és még újabb, 2017-es vásárlás. A méretéből fakadóan alapvetően a Várban, a várszoknyán lévő kis 
zegzugos járdaszakaszokat tudja megfelelően takarítani ott, ahol az esetlegesen arra nem figyelő 
parkoló autók nem állják el az útját. Ezen kívül rendelkeznek nem kifejezetten takarító gépekkel is, 
melyek egyszerű, rakodható, elektromos hajtású gépkocsik. Az első ilyen a Melex típusú autó, amiből 
kettővel is rendelkeznek, 2018-ban, illetve 2021-ben volt módjuk beszerezni egyet-egyet. Ezek a 
gépkocsik zéró károsanyag-kibocsátásúak, teljesen elektromos hajtásúak. A kerületben teljes területén 
meglévő kutyaszemetesek ürítését látják el vele a kollegák, kétszemélyes fülkével. Tehát az 
önkormányzat által kihelyezett kutyaszemetesekben elhelyezett zacskókat telítettségtől függően 
folyamatosan ürítik és pótolják, amelyek természetesen veszélyes hulladékként kezelve visszajutnak a 
telephelyre. Ehhez hasonló gépkocsiból sikerült 2020-ban beszerezni egy nagyobb fülkével, illetve 
nagyobb platóval rendelkezőt. Ez egy duplafülkés jármű, és a szükségessége azáltal vált kiemeltté, hogy 
polgármester asszony kezdeményezésére, illetve a képviselő-testület támogatása mellett 2020-ban 
elkezdődött egy olyan osztályátalakítási tevékenység, melynek eredményeként az osztályon belül, de 
annak szerves részeként működve létrejött egy 3 fős ún. akciócsoport. Ezen akciócsoport tagjait - mivel 
frissen létrejött státuszokról beszélhetnek, ezért frissen felvett kollegákról van szó -, kifejezetten úgy 
válogatták a felvételi eljárás során is, hogy erre a tevékenységre alkalmasak legyenek. A tevékenység 
alapvetően a hajléktalan személyek által hátrahagyott szennyezett hulladékok, valamint olyan 
illegálisan kihelyezett, és egyre nagyobb számban előforduló veszélyes hulladékok összegyűjtése,
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amelyek részben lakossági bejelentés alapján, részben pedig a kollegák személyes észlelését követően 
történik meg. Természetesen védőfelszereléssel, a szükséges oltásokkal ezek a kollegák rendelkeznek. 
Ez egy embert próbáló tevékenység, de természetesen ha egy adott napra nem jut nekik ilyen jellegű 
feladat, akkor a többi kollega tevékenységébe, kutyaszemetesek ürítésébe ugyanúgy be tudnak 
csatlakozni, mint kisebb tárgyaknak a szállításába; önkormányzati szervezetek, cégek között tudnak 
segíteni ezekben a tevékenységben. Vannak a kisebb meghajtású elektromos gépeken kívül nagyobb 
teherautóik is, melyekből 4 darab áll rendelkezésre. A legrégebbi 2003-as, melyet az idei évben 
reményeik szerint a testület által jóváhagyott költségvetés terhére le tudnak cserélni. Alapvetően 
ezeknek a gépjárműveknek kettős funkciója van. Az elsődleges funkció, hogy ezeknek a gépeknek a 
segítségével valósul meg a járdamosás alapvetően azokon a területeken, ahol a járdák nagyon szűkek, 
vagy a parkoló autók miatt nem fér el még a legkeskenyebb, egy méter szélességű önjáró gép sem; ott 
gyalogkíséretű magasnyomású eszközzel szerelt kocsival tudnak közlekedni. Ez a gyakorlatban azt 
jelenti, hogy a gépjármű az autósávban közlekedik és a platójára felszerelt magasnyomású eszköz, 
illetve egy egy köbméteres víztartály segítségével, amelybe szükség esetén és mértékig tisztítószer is 
keverve van, gyalog kísérettel mossák végig a kollégák az érintett járdaszakaszokat. A képeken is látható, 
ahogy a gyakorlatban gyalog kísérettel mennek a kollegák, magasnyomású vízsugárral lemossák a 
szennyeződést, és mögötte néhány lépéssel lemaradva megy a nagyobb gép, hogy a járda széléről 
lesodort faleveleket, szennyeződést össze tudja gyűjteni. Az őszi időszakban a járdák takarítása során 
megpróbálnak a lehetőségeikhez képest a legtávolabbi zsákutcába is eljutni. Nem állítja, hogy mindig 
mindenhol ilyen állapotokat tudnak produkálni, de azt ki meri jelenteni, hogy a jelenlegi létszám és 
géppark tükrében minden tőlük telhetőt megtesznek annak érdekében, hogy ne csak elteljen a napi 8 
óra, hanem látványos és közérzetjavító is legyen az itt lakóknak és az itt közlekedőknek. A képen látható 
3 fős csoport néhányszor használható, vagy akár szükség esetén azonnal eldobható védelmi ruházattal 
van ellátva, és a szükséges eszközök és oltások birtokában látják el a feladatokat. Elmondta, az elmúlt 
időszakban megtöbbszöröződött az előző hasonló pillanatképeknek a készítési lehetősége, melynek az 
okát még nem igazán sikerült megtalálniuk. A szelektív hulladékgyűjtő szigeteket - amelyek eddig is 
voltak - az állampolgárok döntő többsége rendeltetésszerűen használja, de egyre szaporodik azon 
állampolgároknak a száma, akik kevésbé így tesznek. Ha le van rakva a hulladék, akkor arra járó 
kukabúvárok is, varjak is, egyéb állatok is szanaszét tudják hordani, és még nagyobb felfordulást 
okozhatnak. Szemmel látható, hogy nem odavaló hulladékok gyülekeznek a bemutatott képen, de a 
hatáskörük vagy lehetőségük határáig, társszerveket bevonva sem tudják ezeket a csínytevéseket 
tetten érni vagy egyáltalán megakadályozni. Látható, hogy a kollégák el tudnak tölteni jó néhány 
munkaórát, amíg megfelelően összeszedik, elhordják a területről, és kezdődik a szélmalomharc a 
következő napon elölről. Ezt a tevékenységet nem csak és kizárólag az ilyen illegálisan lerakott 
szemétkupacok megszüntetésével végzik, hanem a lépcsőtisztítás is a feladataik közé tartozik. 
Megjegyezte, hogy a BUJSZ-szal való folyamatos együttműködés keretében közösen próbálják 
leküzdeni a lépcsők tisztítási, síkosság-mentesítési feladatait. A BUJSZ-hoz tartozik a lépcsők melletti 
zöldterületeknek a tisztán tartása. Munkamegosztással, illetve napi, de legrosszabb esetben is heti 
kommunikáció történik mindkét irányba. Több mint 100 lépcső van csak a várszoknyán, amellyel a 
feladat méretét próbálja illusztrálni. A következő, ami szintén kissé kilóg a napi feladataikon túlra; a 
nem önkormányzati és nem önkormányzat által kihelyezett szemeteseknek a figyelemmel kísérése. 
Ezek fővárosi szemetesek, de mivel a kollegáinak is jó része kerületi lakos, a többiek pedig itt dolgoznak 
és sajátjuknak tekintik a kerületet, illetve azt, hogy ez a feladat több, mint egy egyszerű 8 órának a 
kipipálása, ezért a lehetőségekhez képest nem mennek el szó nélkül az ilyen teli FKF kukák mellett sem. 
A kisebb elektromos gépekkel lelassítva, megállva, zacskót cserélve, kiürítve és egy kicsit a környezetét 
is összesöpörve próbálják élhetőbbé tenni a kerületet. A most mutatott képen látható, hogy sok 
minden van beletömve a kukába, ezért értelemszerű, hogy nem hagyják úgy és ott. Az akciócsoport 
egyik fő feladata a kerület több pontján koncentrálódó hajléktalan emberek kapcsán, hogy a szemük 
elé táruló problémát próbálják oly módon kezelni, hogy a hátrahagyott, sok esetben szennyezett 
limlomot és egyéb más hulladékot megpróbálják minél gyorsabban összeszedni. Egy kezén meg tudja
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számolni, hogy kerületen belül az igazi gócpontok, ahol csoportosulás, illetve ilyen jellegű kép tárulhat 
a járókelők és az itt lakók elé, hol van, de függetlenül ettől minden héten kapnak kerületi polgároktól is 
bejelentést, hogy itt-ott elhagyott dolgokat kellene összeszedni. Egy másik képen bemutatja más 
szemszögből az illegálisan lerakott hulladékot. Ezek kifejezetten veszélyes hulladékok. Próbálják keresni 
a saját logikájuk szerint, hogy mi az, ami motiválja azokat az embereket, akik egyre nagyobb számban 
helyeznek ki ilyen jellegű hulladékot közterületekre. Láthatják a fotók alapján, hogy a félig kiürült 
festékes vödörtől kezdve a bojleren át a téli gumi szettig bezárólag sok minden van. Ezek kifejezetten 
nem hajléktalan emberekhez kötődnek, hanem egyéb kerületi polgárokhoz, úgy gondolván, hogy ezt 
úgyis valaki majd elviszi. A legmeglepőbb vagy a legmegdöbbentőbb, hogy ezeknek a képeknek a 
háromnegyede a kerületi, előre bejelentett lomtalanítást követő egy héttel készült. Lett volna hova 
vinni, a lomtalanítással egyidejűleg volt akció is a veszélyes hulladékot leadására. Az önkormányzat 
koordinálása mellett az FKF-fel együtt abban is részt vettek a kollegái, tehát ott voltak a helyszíneken, 
átvették ezeket a veszélyes hulladékokat, segítettek a cipelésben is. Van, aki ezekkel a lehetőségekkel 
él, van, aki kevésbé. Egy alkalommal két használt bojlert tettek ki. Nem gondolja, hogy minden nap 
termelődik ilyen egy lakásban. De természetesen ezt is megpróbálják rövid időn belül elszállítani.
A következő egy-két kép a kutyaszemetesek ürítését mutatja be, ahogyan a Tóth Árpád sétányon, illetve 
a Vár alatt tevékenykedik a kolléga, és látható a jobboldali képen a megtöltött kutyaszemetesekkel teli 
nagy zsákoknak a mértéke. Emlékei szerint kb. 196 ilyen kuka van a kerületben, és viszonylag sok kutyás, 
tehát ez folyamatos elfoglaltságot jelent a két autónak és a vele közlekedő kollegáknak.
A következő téli képen látszik, hogy azok a gépek, amikről korábban beszélt, a téli időszakban hóekét 
kapnak. Az időjárás alakulásának köszönhetően az elmúlt időszakban oly mértékű hirtelen havazás 
nem volt, hogy ezt olyan éles üzemben kellett használni, ami megerőltette volna a gépek motorjait. 
Azokon a nagyobb, egybefüggő felületeken, mint például a Halászbástya, a Mátyás-templom előtti 
terület vagy a Vár más részei, jó segítséget tud nyújtani. A többi területen, a lépcsőket is beleértve, a 
kollegák kézi erővel végzik a feladatot. Természetesen a téli időszakban ez a tevékenység nem 
korlátozódik csak és kizárólag a munkaidőre, tehát ez nem azt jelenti, hogy ha hajnalban elkezd havazni, 
akkor 7:15-kor kezdődne a munkaidejük, és nem azt jelenti, hogyha este 18:45-kor kezdődik a havazás, 
akkor megvárnák a másnap reggelt. A kollégáknak ez házi feladatként a feladata, melyért 
természetesen ellenszolgáltatás is jár, de lelkesen és lelkiismeretesen végzik a tevékenységet.
Nem túl látványos, de rendkívül hasznos alapfeladat vagy mellékfeladat a véri folyókáknak a tisztítása. 
A vári területen a vári folyókák összegyűjtenek rengeteg hordalékot, falevelet, cigarettacsikket, 
miegymást. Ezeknek a rendszeres tisztítása szintjén a kollégák feladata, amit a bemutatott képek 
tanúsága szerint végeznek.
Szintén nem túl látványos, de rendkívül fontosnak érzi bemutatni a következő képen látottakat, amely 
nem adja vissza annak igazi valóját. A lényege az, hogy a Váron belül, ahol a turizmusnak leginkább ki 
van téve minden egyes kuka, oda szivárgó üdítős flakontól a félig elnyalt fagyin keresztül sok minden 
bele tud kerülni. Ezek mivel perforált fémlemezből készülnek, alácsöpög, odaragad, a bogarak gyűlnek 
rá, így ezek környezetének a nagynyomású fertőtlenítős vízoldattal való lemosása szintén házi feladata 
a kollégáknak. A GAMESZ kezelésében lévő szökőkutak közé elsősorban a Corvin téri Lajos kútja, illetve 
a Hilton szálloda mögötti Margaréta kút tartoznak. A GAMESZ köztisztasági kollégái karbantartó 
kollegákkal együtt látják el a kutaknak a tisztítását és tisztántartását nemcsak az üzemelési időben, 
hanem a téli időszakban a fagytól való megóvás is az ő feladatuk. Ponyvatakarással védik ezeket a 
kutakat, a téli átcsomagolás előtt víztelenítik, áttisztítják őket, és tavasszal általában a március 15-i 
ünnep előtti héten kicsomagolják, újra átmossák, átvizsgáltatják és beüzemelik a kutakat. A teljes 
üzemelési időben, március 15. és általában október vége, november eleje közti időszakban 3-4 hetente 
szintén nagynyomású mosóval átmossák őket, és ha szükséges, akkor időszakosan leengedik a vizüket 
egy napra, így nagyobb fokú tisztításon is át tudnak esni, és 24 órán belül üzemelnek tovább.
Szintén fontos tevékenység a kerület több pontján elhelyezett nemzetiszínű, illetve kerületi zászlóknak 
a folyamatos figyelése, elhasználódásuk, illetve koszolódásuk esetén a lecserélés, mosás, 
visszahelyezés. Ezek szintén a köztisztasági kollegák feladatai közé tartoznak.
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Az emlékhelyek tisztítása alapvetően nemzeti vagy kerületi ünnepekhez, megemlékezésekhez kötődik, 
de ha olyan jellegű koszolódást, szennyeződést látnak a kollégák, akkor ez az ütemezett feladataik 
sorába szintén beiktatásra kerül.
Egy roppant látványos tevékenység, amely 3-4 éves ciklusonként történik meg, az önkormányzat 
tulajdonában lévő lakóépületek, illetve az önkormányzat épületének vonatkozásában, az ún. 
szövőlepke mentesítés. Ezek a bogarak, lepkék a legkisebb résekben is megtapadnak, egyfajta 
elszíneződést és gazdátlanság képét keltik az épületek vonatkozásában, ezért ilyenkor nagynyomású 
levegővel, kompresszoros levegőfújéssal próbálják tisztítani az épületeket. Állagmegóváson túl ez 
optikailag javítja az épületek összképét is.
Mutat néhány képet arról, hogy milyen területi osztásban látják el az előbb felsorolt tevékenységeket a 
kollégák. Szándékosan nem az van feltüntetve, hogy hétfő, kedd, szerda, csütörtök, hanem per egy nap. 
Ez egy viszonylag új, sőt egészen új kezdeményezés a részükről, és egyelőre úgy tűnik, hogy meghozza 
a kívánt eredményt. A meglévő állományt, vagyis a meglévő állománynak a kb. 80%-át ezen 
meghatározott területekre egy adott munkanapra vezényli az osztályvezető úr. Ez azt jelenti, hogy 
sokkal hatékonyabb, látványosabb, jobban érzékelhető egy adott területen való megjelenésük, 
mintsem ha két kolléga dolgozik egy adott napon a vízivárosi részen, hárman a gellérthegyi részen, 
ketten pedig a Várban. Értelemszerű, hogy a pandémiától eltekintett békeidőket alapul véve a Vár, 
illetve a Várnak és a várszoknyának egyjól meghatározható területe alapvetően nem hagyható 24 órára 
sem magára. A Schulek lépcső, a Halászbástya és annak a közvetlen környezete tekintetében - ha a 
turizmus időszakát veszik figyelembe -, a szakavatott önkormányzati kollégák, akik a turizmushoz sokkal 
jobban értenek, azt mondják, hogy már nem is határozható meg békeidőben időszakosság, hanem az 
év 365 napja turizmus időszak. Ezt leszámítva koncentráltan, egy-egy területre összpontosítják a 
tevékenységüket, amikor is gépestül felvonulnak a területen, és az adott napra jutó napi 8-9 órában ott 
próbálják kifejteni ezeknek a tevékenységeket. Minden egyes napra lebontva jól látható, hogy a kerület 
különböző pontjaira koncentráltan, értelemszerűen figyelembe véve, hogy mennyi könnyen és mennyi 
kevésbé könnyen megközelíthető, hány géppel, hány csak gyalogszerrel megközelíthető utca, terület, 
járdaszakasz van az adott kerületrészben, és eszerint látják el a feladatukat.
Mutat néhány képet arról, hogy nem csak az általános szemét összegyűjtése az, ami a tevékenységükbe 
belefér, hanem viszonylag erős szimbiózisban élnek a kerületi lakókkal. Tudják is zömében, hogy hová 
kell fordulni, akár a központi számukra, akár a központi e-mail címünkre rendszeresen szoktak írni a 
kerületi lakók, ha észlelnek ilyen vagy ehhez hasonló szennyezettséget, és így megpróbálják a lehető 
leggyorsabban eltüntetni azokat.
Emellett a kollégái közreműködnek önkormányzati rendezvényeknek a lebonyolításában is, mind a 
szállítás, mind az esetleges helyszín felállítás kapcsán, részben pedig ezen önkormányzati 
rendezvények tekintetében a rendezvény teljes időtartama alatt helyszíni jelenlétet biztosítanak, hogy 
a szemétgyűjtő zsákok ne csak funkció nélkül, folyamatosan teljenek, hanem azok cserélésre és 
elhordásra is kerüljenek.

Varga Dániel, elnök: megköszönte igazgató úrnak az összefoglalót és az elmondottakat.

dr. Patthy Szabolcs, bizottsági tag: két és fél évvel ezelőtt is, amikor az első beszámolót hallották, nagyon 
izgalmasnak tartotta a témát, de egy kicsit „mission impossible"-nek is érzi. Elhangzott, hogy több mint 
100 lépcső van. Nem teljesen látja, hogy ezeknek a karbantartása hogyan kezelhető, pláne a lombhullás 
időszakában, vagy hó, lefagyás esetén. A múltkor is elhangzott, hogy ez gyakorlatilag kezelhetetlen. 
Amikor jön egy ónos eső, a 100 lépcsőből 98 járhatatlan lesz azon a napon vagy napokon. Kérdezi, 
hogy erre született-e bármilyen ötlet vagy megoldás, hogy hogyan lehetne kezelni.
A másik irány, ami érdekli, hogy azt látta, hogy nagyon sok fajta gépre van szükség a takarításhoz, de 
azt is látta, hogy szinte mindegyik külön típusú. Nem tudja, hogy van-e arra egyáltalán koncepció, hogy 
egy teljes flottát egy gyártótól szerezzenek be, pályázat útján. Véleménye szerint sokkal jobban el 
lehetne látni a feladatot, a szervizelést, ki lehetne valószínűleg sajtolni belőlük nagyon jó ajánlatot, és
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nem is kellene ezeket megvenni, hanem lízingelni lehetne. Kicsit azt látja, hogy toldozott-foltozott a 
dolog. De ez nem az igazgató úrnak szól, hanem kérdezi, hogy van-e erre koncepció, és hogy tényleg 
van-e az egészre ember. Azt látja, hogy annyi dologgal kell foglalkozni. Ha folyamatosan mennének a 
kerületben, akkor azt látnák, hogy itt is, ott is van feladat, elmaradt feladat vagy végre nem hajtható 
feladat. Kérdezi, hogy tudnak-e ebben segíteni. Az iskolák, a cserkészcsapatok patronálhatnának, 
örökbe fogadhatnának műemlékeket vagy parkokat, de eléggé úgy érzi, hogy ez egy szélmalomharc.

Varga Dániel, elnök: az elmúlt két és fél évben érezhető, hogy történt ezen a területen egy változás. 
Egyetért képviselő úrral, sosem lehet ezt a rendszert tökéletesen működtetni, ahhoz kellene egy 
állampolgári hozzáállás is azoktól, akik az illegális hulladékot elhelyezik az I. kerület területén, hogy ez 
ne történjen meg, és akkor kapacitások szabadulhatnának föl. Azt érzékeli nagy általánosságban, hogy 
a GAMESZ munkatársai messze az erejükön túlmenően igyekeznek megoldani mindenféle problémát, 
és rengeteg olyan akut dolog volt az elmúlt időszakban, az elmúlt években is, ami nem az ő hatáskörük 
lett volna, de gyors és hatékony beavatkozással meg tudták azokat oldani.
Itt sajnos nem tudja megállni azt, hogy kissé bírálja az FKF tevékenységét is, hiszen ha az FKF megfelelő 
ütemben ürítené a köztéri szemeteseket, akkor a GAMESZ csapatának sokkal több ereje maradna más
más területekre. Jelen esetben viszont nagyon komoly hiányosságokat tapasztalhatnak. Elég csak 
körülnézni egyes szemetesek körül. Itt volt például a szelektív hulladékgyűjtő program, amelyet nem 
tudtak volna elindítani, ha a GAMESZ nem áll rendelkezésre úgy, ahogyan a rendelkezésükre állt, és az 
üzemeltetés sem tudott volna elindulni, ami elindult. Ezek alapján azt gondolja, hogy ezt a lehetetlen 
feladatot erejükön felül, de jól teljesítik a GAMESZ munkatársai.

Vas Hunor, igazgató: a síkosság mentesítés kapcsán elmondta, lehet, hogy nem hangsúlyozta kellően, 
de pontosan a síkosságmentesítés kapcsán, az FKF kapacitásainak végességét vagy a kerületre 
koncentrált elégtelenségét alapul véve született az a megállapodás mind az őszi, vizes, nedves 
időszakban, mind pedig a téli, esetleges ónos eső, havazás kapcsán, hogy ezen lépcsők és a közvetlenül 
hozzátartozó közterületek tisztítása megosztott feladat lett. A BUJSZ-nál is volt egy jelentős 
létszámbővítés, és igazgató úrral megállapodtak a pontos munkamegosztásban. Ez innentől kezdve 
máris feleannyi lépcsőt jelent. De közel sem mondja azt, hogy bátran neki merne vágni egy holnapi 
havazás eltakarításába. Az igazság az, hogy a teljes tevékenységre vonatkoztatva, de konkrétan a 
lépcsőkre szűkítve sem tudná meghatározni azt a létszámot, mellyel a teljes kerületet le tudnák e 
tekintetben is fedni. Olyan jelentős önkormányzati erőforrást igényelne, melyet nem is mer jelen 
pillanatban számokba önteni; hogy mindenhol, minden körülmények között el tudják látni 
maradéktalanul mindazon feladatokat, amelyekről itt most szó volt.
A gépek vonatkozásában feltett kérdésre elmondta, hogy igen, egy kellően, ha úgy tetszik, kicsit 
rapszodikusan sokszínűnek tűnő géppark vonatkozásában ezt egyrészt nagyságrendileg 20-22 éves 
távlatban kell nézni. Másrészt ez nem azt jelenti, hogy ahányféle gép van, annyiféle szolgáltató. A piacon 
elérhető gépek a lehető legritkább esetben magától a gyártótól szerezhetőek be, a különböző 
kereskedői áttéteken keresztül lehet ezeket megvásárolni, és a mindenkori körülmények között 
megpróbálják úgy versenyeztetni, hogy a szakmailag leginkább szükséges, védhető, a kerületiek és az 
önkormányzat érdekét leginkább szolgáló gépek beszerzése történjen meg. Az idei év vonatkozásában 
a költségvetésben a képviselő-testület több gép beszerzésére biztosított lehetőséget a GAMESZ 
számára - gyalogkíséretű gépre is, nagyobb teljesítményű seprőgépre is, illetve teherautó cserére is. 
Mindegyiket meg szeretnék venni, de ezeknek a döntő többsége közbeszerzés köteles beszerzés, tehát 
az értéke bőven meghaladja egy átlagos gépjármű árát - egyrészt a specialitásuk, másrészt a kis 
darabszám gyártás okán, és sok egyéb mást figyelembe véve. Próbálnak a tekintetben egyfajta kohéziót 
kialakítani a teljes gépparkra, hogy minden egyes szegmensre a lehető leginkább specifikált és jól 
működő gépeik legyenek, és egyébként ezeknek a gépeknek a szervizeltetését is nagyságrendileg 2-3 
nagy szervízparkkal, illetve szervizháttérrel rendelkező céggel tudják biztosítani.
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Amellett nem menne el szó nélkül, hogy csak és kizárólag - és ezt bátran ki meri állítani bármilyen 
összehasonlítás vonatkozásában a hasonlóan frekventált vagy az I. kerületnél nagyobb közigazgatási 
területtel rendelkező kerület vonatkozásában, és nem csak most, hanem visszamenőlegesen 20 év 
vonatkozásában -, hogy ezeknek a gépeknek messze-messze nagyobb a teljesítményi, illetve futási 
ideje, mint más területek vonatkozáséban. Az osztályvezető úr és a kollegák is vigyáznak a gépekre, 
tehát náluk a géppark nem úgy néz ki, mint adott esetben máshol. A kollegák azért mennek vissza 
félórával, háromnegyedórával a munkaidő vége előtt a telephelyre, mert követelmény, hogy az, aki 
gépet visz - legyen az gyalogkíséretű elektromos gép vagy a legnagyobb teljesítményű normál 
meghajtású gép - mindegyiket letakarítják, ha probléma van, az azonnal naplózásra kerül, tehát 
minimálisra kell szűkíteni azt a lehetőséget, hogy a másnapi munkakezdéskor valami miatt nem indul 
a gép pont amiatt, mert tudják, hogy a teljesítményhez - amit produkálnak lehetőségek szerint nap mint 
nap - minden gépnek a működésére szükség van. Ezek a gépparkbeli beszerzési, illetve korbéli 
állapotok visszatükrözik ezt. Az egy szerencsés helyzet vagy ideális állapot lenne, ha egy jóval nagyobb 
koncepcióba illeszkedő, nagyobb volumenű gépbeszerzés történhetne meg, de nem biztos benne, 
hogy pusztán ezáltal hatékonyabb lenne a tevékenység. Úgy érzi, hogy nagyjából ez az osztály létszám 
az, mely napi szinten koordinálható, számon kérhető, felügyelhető. Ezen nagyjából 15-16 fős létszám, 
mellyel a teljes kerületet lefedik, úgy koordinálható egy osztályvezetővel, hogy a munkának ne csak 
elvégzése legyen, hanem látszata is legyen. Minden efölötti nyújtózkodás már egy olyan fokú torzulást 
jelentene a GAMESZ szervezetén belül is, amely nem biztos, hogy a befektetett tőkét vagy 
humánerőforrás igényt vissza is hozná a túloldalon.

Varga Dániel, elnök: további kérdés, hozzászólás nem lévén megköszönte egyrészt a prezentációt, és 
azt az elmúlt időszakban végzett munkát, amit a GAMESZ, illetve azon belül a közterületi osztály végzett 
azért, hogy az I. kerület köztisztasága megfelelő és adott esetben kimagasló is legyen. Kiemeli, mivel 
szó esett a munkatársakról, hogy folyamatosan akármerre jár a kerületben, azt látja, hogy az osztály 
munkatársai folyamatosan dolgoznak, soha nem lát senkit, aki éppen ne a feladatával .lenne elfoglalva, 
tehát nagyon nagy odaadással végzik ezt a tevékenységet. Valójában ez a tevékenység sokszor nagyon 
embert próbáló, láthatták a képeken is, ő maga is látott már keményebb feladatokat a kerület területén, 
tehát tényleg nagyon nagy köszönet illeti őket azért, hogy ezt ilyen hatékonysággal, odaadással és 
lelkiismeretesen végzik.
Kérte, hogy hozzanak döntést a beszámoló elfogadásáról.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
52/2022. fV. 9.1 VKB határozata
a Gazdasági Műszaki Ellátó és Szolgáltató Szervezet köztisztasági feladatellátásáról szóló 
beszámoló elfogadásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága úgy határoz, hogy elfogadja Vas Hunor, a Gazdasági Műszaki 
Ellátó és Szolgáltató Szervezet igazgatójának beszámolóját a szervezet által az elmúlt 
időszakban elvégzett köztisztasági feladatellátásról.
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4. A Vérmező fejlesztéséről szóló támogatási megállapodás
Előterjesztő: Gelencsér Ferenc József alpolgármester

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
53/2022. fV. 9.) VKB határozata
a Vérmező fejlesztéséről a Fővárosi Önkormányzattal kötendő együttműködési 
megállapodásról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Vérmező 
fejlesztéséről szóló támogatási megállapodás" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot.

5. A Budapesti Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársasággal a Várkert Bazár Kikötő 
üzemeltetésére vonatkozó megállapodás megkötése
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
54/2022. (V. 9ú VKB határozata
a Budapesti Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársasággal a Várkert Bazár Kikötő 
üzemeltetésére vonatkozó megállapodás megkötéséről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A Budapesti 
Közlekedési Zártkörűen Működő Részvénytársasággal a Várkert Bazár Kikötő üzemeltetésére 
vonatkozó megállapodás megkötése" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

6. A 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírása
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester 

Molnárka Gábor Zoltán képviselő

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.
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A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
55/2022. fV. 9.) VKB határozata 
a 2022. évi Épület-felújítási hitel pályázat kiírásáról

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A 2022. évi 
Épület-felújítási hitel pályázat kiírása” tárgyú előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

7. A „RenoPont Energetikai Otthonfelújítási Központ" kampányban való részvétel
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága
56/2022. fV. 9.) VKB határozata
a „RenoPont Energetikai Otthonfelújítási Központ" kampányban való részvételről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A „RenoPont 
Energetikai Otthonfelújítási Központ" kampányban való részvétel" tárgyú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatot.

8. A „Passzold vissza, Tesó!" kampányban való részvétel
Előterjesztő: Váradiné Naszályi Márta polgármester

Varga Dániel, elnök: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra tette fel az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot.

A bizottság 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Budapest I. Kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének 
Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 
57/2022. (V. 9.) VKB határozata 
a „Passzold vissza, Tesó!" kampányban való részvételről

A Budapest I. kerület Budavári Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „A „Passzold 
vissza, Tesó!" kampányban való részvétel" tárgyú előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot.
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További kérdés, hozzászólás nem lévén az elnök megköszönte a részvételt és az ülést bezárta.

Budapest, 2022. május 24.

Varga Dániel
elnök
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